

朝陽科技大學 092學年度第1學期教學大綱
Introduction to Early Childhood Development and Care 嬰幼兒教保概論

當期課號	6377	Course Number	6377
授課教師	陳素珍	Instructor	CHEN,SU CHEN
中文課名	嬰幼兒教保概論	Course Name	Introduction to Early Childhood Development and Care
開課單位	幼兒保育系(二進)三B	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程旨在介紹幼兒教保領域的相關議題，讓初進幼保系的學生對本系的專業訓練內容有一基礎的認識，包括幼教史、幼教哲學、幼兒發展理論、教保方法、教保環境、教保課程、嬰幼兒評量、特殊保育、幼保專業倫理等。	Objectives	The purpose of this course is to introduce the primary issues in the field of early childhood care and education (ECCE) to the new learners in this field. The content will include the history, philosophy, methods, environment, curriculum, assessment and evaluation of ECCE, as well as knowledge of child development, special education, and ethics in ECCE.
教材	幼兒保育實務:觀察 文獻探討 課堂活動 期中報告 小組討論 期末考試 小組報告	Teaching Materials	Observations Journal Reviews In-Class Activities Mid Term Exam Group study Final Exam
成績評量方式	1.觀察/10%。 2.文獻探討/20%。 3.課程活動/20%。 4.期中考試/15%。 5.小組報告/20%	Grading	Observations-10% Journal Reviews -20% In-Class Activities -20% Mid Term Exam -15% Group study-20% Final Exam -15%
教師網頁	-		
教學內容	本課程主要介紹嬰幼兒健康、安全、保育，和活動等領域概念。教學內容： 1.在教學活動重點將以協助學生對於嬰幼兒的認識及互動。 2.利用教保活動設計協助嬰幼兒發展其潛在的能力。 3.協助學生對於嬰幼兒在生理,心理發展安全,同時,學生對 4.於嬰幼兒健康的照護理論探討。 5.嬰幼兒動作發展及活動設計的認識及探討。	Syllabus	Students in this course will gain information about current concepts in the fields of health, safety, nutrition, and physical movement; it will also focus on their relationship to the young child. The course is also intended to foster teaching young children to develop good habits and attitudes, and to assume lifelong responsibility for their own well being. Overall, the students will be teach how to promote maximum growth, physical and psychological safety and development in young children as well as how best to instruct the child in current health issues. In Addition, movement and physical activity, as they impact and contribute to the child's physical, affective and cognitive domains, are discussed.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。